
Anbefalinger til afstemningen om overenskomsterne 2023 

fra Grupperne i 3F Skagerak 
 

 

Transportgruppen anbefaler et JA! 
 

Onsdag aften var bestyrelsen i Transportgruppen i 3F Skagerak samlet.  

Her blev OK23 forligene på transportoverenskomsterne drøftet.  

Et flertal i bestyrelsen har indstillet, at Transportgruppen anbefaler dens medlemmer og 

stemme JA ved den kommende urafstemning.  

 

Flertallet begrunder anbefalingen med, at der er givet historisk høje lønstigninger. Herunder 

væsentlige stigninger ud over den økonomiske ramme i godsoverenskomsterne på 

eksportoverenskomstdelen i ATL og DTL, uden at der er givet væsentlige indrømmelser til 

arbejdsgiversiden. 

 

Bestyrelsen ytrer til gengæld deres bekymring omkring, at Dansk Erhverv som organisation, 

tilsyneladende lader en stor gruppe chauffører i stikken på turistoverenskomsten (TA) 

For bestyrelsen er det en højt prioriteret opgave at finde en løsning på de 0 timers 

ansættelser, som chaufførerne er omfattet af, TA. 

Vi ser frem til at få det på dagsordenen ved overenskomstforhandlinger i 2025, så vi kan få sat 

en stopper for det. 

På bestyrelsen vegne 

 

Gruppeformand  

Freddy Wie Andersen 

Transportgruppen 3F Skagerak 

 

 

Industrigruppe 
 

Et flertal i bestyrelsen i 3F Skagerak´s industrigruppe anbefaler et nej til OK23. 

 

Bestyrelsen i PSHR-gruppen har ingen anbefalinger til OK23, da de ikke har modtaget 

protokollaterne fra forliget endnu. 

 

Gruppeformand 

Jens Peter Bostrup 

Industri & Servicegruppen 3F Skagerak 

 

 

Byg og Grøn gruppe (Opdateret 27.3.kl. 15.00) 

 

På vegne af Byg og Grøn gruppe i 3F Skagerak, anbefaler vi et JA til overenskomsterne. 

 

Med stigninger for bl.a. timelønnede, lærlinge og på Søgnehelligdagstillæg, samt en ændring af 

pensionsfordelingen på 10% arbejdsgiverbetalt pension på Bygge og Anlægsområdet.  

På det grønne område er der kommet markante lønstigninger på grundlønnen, samt et løft på 

både fritvalgsordningen og pensionen. 

 

Fælles for begge områder, giver forhandlingerne vores Tillidsvalgte på virksomhederne, 

mulighed for at indgå nogle gode lokalaftaler, til fordel for den enkelte ansatte.   

Alt i alt nogle gode forlig for vores medlemmer. Derfor anbefaler en enig bestyrelse et JA til 

overenskomstforhandlinger 

 

Konst. Gruppeformand. 

Michael Høyer Samuel  

Byg og Grøn gruppe 


